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Gemeente Deventer

College van B&W

Postbus 5000

7400 GC Deventer

Deventer, 2 december 2024

Betreft: Schriftelijke vragen ex. Artikel 46 RvO

Onderwerp: sportverenigingen en toegankelijkheid van sport

Geacht college van Burgemeester en Wethouders,

Sporten is belangrijk voor zowel plezier, verbinding als gezondheid. D66 Deventer vindt dat sporten
toegankelijk moet zijn voor elk kind en volwassene in Deventer. Gelukkig hebben we daar in
Deventer goede voorzieningen beschikbaar voor degenen met een smalle beurs, zodat zij ook mee
kunnen doen en niet buiten de lijnen staan. Nu blijkt uit landelijk berichtgeving1, dat
sportverenigingen door verschillende oorzaken in financieel zwaar weer zijn. Het is hierdoor mogelijk
dat de contributies zodanig veel hoger worden, dat meer mensen moeten gaan stoppen met sporten
vanwege de prijs. Dat zou geen goede gevolgen hebben voor de gezondheid van onze inwoners en de
toegankelijkheid van sport. Daarom onze vragen hierover:

1. Is het college bekend met de berichtgeving hierover?
2. In hoeverre kan het college een beeld schetsen van hoe de situatie van sportverenigingen in

Deventer is, voor wat betreft de beoogde contributieverhogingen?
3. In hoeverre kan het college aangeven of de verwachte kostenstijgingen bij de sport in brede

zin, specifiek de betaalbaarheid en toegankelijkheid voor zwemlessen voor gezinnen met een
smallere beurs, nog verder onder druk zet? Dit aanvullend op het onderzoek2 wat nog naar
de raad moet komen?

4. Wat is de impact op Deventer van de bezuinigingen van dit kabinet op sport en bewegen in
het algemeen, en zijn er specifieke clubs die nu aangeven dat dit mogelijk hun bestaansrecht
in gevaar brengt?

5. In Deventer zijn er specifieke regelingen om mee te kunnen doen aan sport, bijv. via stichting
Leergeld. Wat is de impact van de (mogelijke) landelijke bezuinigingen, eventuele
contributieverhogingen en anderszins, op de budgetten die nodig zijn om minima (tot 130%
van bijstandsniveau) mee te kunnen laten doen?

6. Welke maatregelen wil het college nemen om iedereen mee te kunnen doen aan sport en
bewegen, ten behoeve van meedoen en gezondheid?

Alvast vriendelijk bedankt voor uw beantwoording!

Met vriendelijke groet,

Sam Hoogenberg (Pvda), Rik van Wijk (D66)

1 https://www.ad.nl/sport/sportclubs-in-de-problemen-bestuurders-hebben-nog-nooit-zo-massaal-
aangegeven-dat-ze-verzuipen~aab35c88/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F
2 Zie de schriftelijke vragen en de antwoorden hierop van afgelopen zomer:
https://deventer.raadsinformatie.nl/modules/4/Schriftelijke%20vragen%20ex.%20artikel%2046%20RvO/96723
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Geachte heren Hoogenberg en Van Wijk,

In uw brief van 2 december jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over
sportverenigingen in financieel zwaar weer en de toegankelijkheid van sport. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1

Is het college bekend met de berichtgeving hierover?
Antwoord

Ja, het college heeft de berichten in de krant gelezen. In Deventer herkennen we de geschetste situatie
niet. De voorbeelden van sportverenigingen in dit persbericht hebben te maken met bezuinigingen en
huurverhogingen van de betreffende gemeente. Dit is in Deventer niet van toepassing. Wij hebben geen
forse huurverhogingen (buiten de standaard indexatie) en geen bezuinigingen op sport. Onze
gemeentelijke huur voor buitensport is voor 2025 verhoogd met 3,3% volgens de Consumenten Prijs
Index. Sportbedrijf Deventer heeft de indexatie van huur voor de binnensportaccommodaties en
zwemlessen ook beperkt kunnen houden tot 2%. Als gemeente zetten wij juist extra budget in om
sportverenigingen te ondersteunen en adviseren door professionals van Sportbedrijf Deventer
(coalitieakkoord, budget versterking sportvoorzieningen). Ook met de GALA gelden zetten we extra in
op preventie en gezondheidsbevordering.

Vraag 2
In hoeverre kan het college een beeld schetsen van hoe de situatie van sportverenigingen in Deventer
is, voor wat betreft de beoogde contributieverhogingen?
Antwoord

Het college is niet bekend met de precieze contributies van de sportverenigingen en de mogelijke
verhogingen voor 2025. Bij de vragenlijst die dit jaar onder sportverenigingen is uitgezet om de vitaliteit
te meten hebben 30 van de 32 sportverenigingen aangegeven dat zij de contributie betaalbaar kan
houden voor haar leden. Twee verenigingen gaven aan dit enigszins te kunnen. Geen enkele
vereniging maakte zich hier zorgen om. Ook Sportbedrijf Deventer heeft geen signalen van
sportverenigingen ontvangen over forse contributieverhogingen.

Vraag 3
In hoeverre kan het college aangeven of de verwachte kostenstijgingen bij de sport in brede zin,
specifiek de betaalbaarheid en toegankelijkheid voor zwemlessen voor gezinnen met een smallere
beurs, nog verder onder druk zet? Dit aanvullend op het onderzoek wat nog naar de raad moet komen?
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Antwoord

De kostenstijgingen die in het nieuwsbericht zijn genoemd zijn niet van toepassing in Deventer.
Sportbedrijf Deventer heeft de prijs van de zwemlessen voor 2025 verhoogd met een minimale
prijsstijging van 2%. Dit om sport en zwemlessen betaalbaar te houden voor alle inwoners.

Vraag 4
Wat is de impact op Deventer van de bezuinigingen van dit kabinet op sport en bewegen in het
algemeen, en zijn er specifieke clubs die nu aangeven dat dit mogelijk hun bestaansrecht in gevaar
brengt?
Antwoord

Voor sport en bewegen is bekend dat het beschikbare budget voor de subsidieregeling Stimulering
Bouw en Onderhoud Sportaccommodaties (BOSA) in 2025 en 2026 lager is dan in voorgaande jaren.
Voor sportverenigingen met eigen accommodaties betekent dit dat er landelijk minder subsidie is voor
renovatie of nieuwbouw van hun accommodatie. Lokaal hebben wij de 1/3 regeling
sportaccommodaties voor sportverenigingen. De afgelopen jaren en voor 2025 hebben wij alle
aanvragen van sportverenigingen volgens de voorwaarden gehonoreerd. Dit door extra gelden toe te
voegen aan de regeling vanuit de subsidieregeling van het lokaal sportakkoord. Doordat nog onbekend
is hoe de regeling na 2026 wordt voorgezet, is het nog lastig om hierop te anticiperen. Wij houden de
berichtgeving hierover in de gaten.

De verdere plannen op het gebied van sport en bewegen van het kabinet zijn nog niet bekend. De
gevolgen voor de Deventer sport zijn nu dan ook nog niet aan te geven. Wij houden de landelijke
ontwikkelingen in de gaten om sport in Deventer betaalbaar te kunnen houden voor alle inwoners. Wij
hebben geen signalen van verenigingen dat zij in hun bestaansrecht worden bedreigd.

Vraag 5
In Deventer zijn er specifieke regelingen om mee te kunnen doen aan sport, bijv. via stichting Leergeld.
Wat is de impact van de (mogelijke) landelijke bezuinigingen, eventuele contributieverhogingen en
anderszins, op de budgetten die nodig zijn om minima (tot 130% van bijstandsniveau) mee te kunnen
laten doen?
Antwoord

Vanuit het beleidskader Inzet op Ondersteuning en Geldzorgen (IOG) en het coalitieakkoord vinden we
het van groot belang dat kinderen uit arme gezinnen kunnen meedoen aan sport. Samen met St.
Leergeld wordt continu gekeken of de vergoedingen die zij vertrekken voldoende zijn voor deze
kinderen en jongeren om te kunnen sporten. Op basis hiervan zijn de bedragen in 2023 verhoogd van
€ 250 per jaar per kind naar € 300 per jaar per kind. Daarnaast krijgen de kinderen ook elke twee jaar
een vergoeding van € 175 per kind voor sportkleding. Samen met st. leergeld monitoren we continu of
deze budgetten toereikend zijn en blijven zodat kinderen uit arme gezinnen kunnen blijven sporten.

Vraag 6
Welke maatregelen wil het college nemen om iedereen mee te kunnen doen aan sport en bewegen, ten
behoeve van meedoen en gezondheid?
Antwoord

Doordat onbekend is wat landelijke plannen zijn op gebied van sport en bewegen, is het nog niet
mogelijk om maatregelen te noemen.

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

J.P. Wassens R.C. König


